
PROTOKÓŁ NR 0012.7.4.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  20 kwietnia 2015r. 

Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00- 13.10. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg publicznych w granicach miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Pismo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach                 
w sprawie informacji dotyczących przeprowadzonych w roku 2014 kontroli 
w zakresie przestrzegania przepisów i decyzji administracyjnych 
wykonanych w Zakładach na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Odpowiedź na wniosek Komisji dotyczący utrzymania w czystości                        
i porządku terenu przy ul. Norwida w Jastrzębiu-Zdroju 

4.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 23 marca 2015r. 

5.  Wolne głosy i wnioski. 

6.  Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
  

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 



Józef Kubera-Radny RM 
Chciałbym zapytać, ponieważ na zadaniu pn. ul.Torowa, Majowa na ten rok jest 
zaplanowane 200 tyś zł, czy coś tam będzie robione, gdyż nie da się ul.Torową 
przez most przejechać, same dziury. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Wiem jak wygląda Torowa, Majowa i boleję nad tym, ale te środki o których pan 
mówi, jest to zadanie inwestycyjne i wszelkie zadania inwestycyjne na ten 
moment są jeszcze wstrzymane do czasu analizy budżetu. 
 
Józef Kubera-Radny RM 
Jak złożę interpelację w tej sprawie, to mieszkańcy dostaną odpowiedź. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
To odpowiedź będzie taka. Na roboty bieżące, na zasypywanie dziur niestety na 
ten moment środków nie ma. 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Tutaj jest zwiększenie środków na ul.Wyzwolenia i rozumiem, że to będzie w 
autopoprawce, z czego to się bierze? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Żeby móc po przetargu zawrzeć umowę na projektowanie tej drogi. 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Zdejmuje się inne zadanie?  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
Między zadaniami z Organizacji ruchu w mieście. 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Co stracimy na tej organizacji, czego możemy nie zrobić, jaka to jest kwota? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
61.250,00 zł 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Na remont ul.Mazowieckiej nie ma środków, to jest temat pani znany od lat. Czy 
jest tam jakiś projekt? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Temat jest mi znany i jest projekt kanalizacji, ponieważ żeby rozpocząć 
Mazowiecka należy zrobić przebudowę kanalizacji. Kanalizacja jest przejrzana  
kamerą i nadaje się do wymiany, ale razem ze wszystkimi odgałęzieniami tej 
kanalizacji i dlatego nie można robić nawet odcinka tego chodnika. Najpierw 
kanalizacja, a potem sukcesywnie krawężniki, chodniki, oświetlenie. 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Chodzi mi o Świerklańską, czy pokryje odszkodowanie w całości, czy trzeba 
będzie dołożyć? 
 
 
 



Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
W trakcie przeglądu gwarancyjnego zostały ujawnione sprawy, które trzeba 
naprawić. W miedzy czasie firma, która wykonywała ten most jest w upadłości.  
Wystąpiliśmy o przekazanie nam środków, abyśmy to we własnym zakresie 
zrobili.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
I wystarczy tych pieniędzy? 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Powinno. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok, 
 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 1.  
 
 
• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych w granicach miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

  
• Pismo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach                 

w sprawie informacji dotyczących przeprowadzonych w roku 2014 kontroli 
w zakresie przestrzegania przepisów i decyzji administracyjnych 
wykonanych w Zakładach na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  

 
• Odpowiedź na wniosek Komisji dotyczący utrzymania w czystości                        

i porządku terenu przy ul.Norwida w Jastrzębiu-Zdroju 
 
Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  

 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
A dlaczego szkła z okien nie przyjmują w Sortowni na Szerokiej? 
 
 
 



Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ponieważ okna są odpadem remontowo-budowlanym i nie są w systemie. Póki 
co, nie jest i trzeba go wywozić we własnym zakresie, albo zawierając umowę z 
firmą, która posiada zezwolenie na transport tych odpadów, albo skorzystać z 
punktów, które funkcjonują. Natomiast odpady remontowo-budowlane są dosyć 
istotnym problemem dla mieszkańców, dlatego przy analizowaniu nowego 
systemu będziemy starali się to ująć w systemie. Z uwagi na to, że mogą to być 
potężne ilości i tutaj zasada jest taka, że jeżeli ktoś remontuje dom, mieszkanie i 
zleca to podmiotowi zewnętrznemu, to jeżeli sobie zastrzeże w umowie, to te 
odpady mogą być zagospodarowane przez ten podmiot. Natomiast jeżeli ktoś 
robi we własnym zakresie, to wtedy możemy to   wliczyć do opłaty.   
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Ludzie przy wymianie okien nie mają gdzie tego szkła składować. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Najczęściej się to zleca firmie zewnętrznej, aczkolwiek nie każdy myśli o tym 
problemie na etapie zlecania. 
 
Ryszard Piechoczek-Radny RM 
Mam pytanie o odpady zielone, ponieważ np. w gminie Pawłowice raz w tygodniu 
firma zabiera spod domów worki z odpadami zielonymi, czy w bardzo znacznym 
stopniu wzrosły by te koszty?  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Generalnie ten system tworzymy i mogę powiedzieć co o tym myślę, natomiast 
decyzja ostateczna nie należy do mnie, ale jeżeli pan się przyjrzy Pawłowicom, to 
zobaczymy nieciekawy widok, gdzie odbierane są odpady raz na dwa tygodnie i 
przez ten okres pomiędzy jednym, a drugim odbiorem na ulicach są sterty 
worków i to są gnijące worki trawy. Nie mówię nawet o sposobie 
zagospodarowania później, ale sam transport jest ciężki. Często również 
borykamy się z bezdomnymi zwierzętami, które biegają i pozostawienie tych 
worków może doprowadzić do zbyt dużego zanieczyszczenia, dlatego od samego 
początku uznaliśmy, że ten punkt selektywnego zbierania odpadów zielonych jest 
najlepszym rozwiązaniem. Każdy świeżo skoszoną trawę może sobie zawieźć. 
Problemem może być transport i też będziemy się nad tym zastanawiać, czy nie 
wprowadzić jakiejś dodatkowej usługi dla tych, którzy będą zainteresowani, ale 
coraz więcej osób z tego punktu korzysta. Teraz nie mamy stałego własnego 
punktu, są one zlecane w drodze postępowania przetargowego i ta lokalizacja się 
zmienia. Mieszkańcy zauważyli, że ta lokalizacja się zmieniła i czasami jest to 
trochę więcej kilometrów do pokonania, ale to dowodzi, że te punkty cieszą się 
popularnością. My to weryfikujemy również na podstawie oświadczeń, jakie są 
składane przez właścicieli, ponieważ każdy kto zawozi musi takie oświadczenie 
wypełnić, deklarując z jakiej nieruchomości. Póki co punkty są tylko i wyłącznie 
dla nieruchomości zamieszkałych i ogródki działkowe są objęte.                                 
Nie obejmowaliśmy tym systemem nieruchomości nie zamieszkałych i tutaj 
odbiór jest ograniczony do odpadów zmieszanych i tych segregowanych. Jest to 
problem, ale proszę pamiętać, że system funkcjonuje dopiero dwa lata, on się 
rozwija i pewnie to będzie jeszcze trochę trwało zanim osiągniemy … 
 
Ryszard Piechoczek-Radny RM 
Jest jeszcze możliwość kompostowników na działce.  
 



Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jak najbardziej i to jest nawet preferowane, że najlepszą formą 
zagospodarowania odpadów zwłaszcza tych zielonych jest kompostowanie w 
miejscu ich wytwarzania.  
 
Ad.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 23 marca 2015r. 

- Protokół przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Ad.5.  

Wolne głosy i wnioski.   

 
Józef Kubera-radny RM 
Czy już wiadomo, kiedy będzie organizowany nowy przetarg na wywóz odpadów 
segregowanych i niesegregowanych? 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Musimy ogłosić przetarg w połowie lipca, sierpnia. Wyprzedzając pytanie 
odnośnie spotkania ze Spółdzielniami, to ono będzie. Pomimo tego, że ustawa 
nałożyła nowe obowiązki, to Spółdzielnie nie do końca składają te deklaracje tak 
jak trzeba i to rodzi szereg problemów z rozliczeniem. My musimy podzielić te 
płatności pod daną ulicę, nieruchomość tak, aby nam się to wszystko zgadzało, 
żeby nie było zarzutów, że w sposób nierzetelny prowadzimy sprawy księgowe. 
Oczywiście będziemy rozmawiali na temat wyposażania w kosze, rozeznajemy 
jak to jest w innych gminach. W Żorach jest tylko wyposażenie w tzw. pojemniki 
do segregowania plastików, szkła, natomiast odpadów nie zmieszanych, to co 
jest na osiedlach, to nie jest wyposażane. To oczywiście nie zamyka drogi, to jest 
problem ustawowy, ponieważ ustawodawca daje taką możliwość, tylko sytuacja 
jest inna, ponieważ jest kilka tysięcy nieruchomości zamieszkałych tzw. domki 
jednorodzinne, które już zakupiły sobie pojemniki. Teraz mówiąc, że ich 
wyposażamy, to jest dodatkowa opłata. Firma, która będzie odbierała te śmieci 
będzie to wliczała w koszt usługi, gdzie będzie to podzielone na poszczególnych 
odbiorców i będzie to miało odzwierciedlenie w cenie. Trzeba na spokojnie 
wszystkie argumenty za i przeciw rozważyć. Jeżeli by doszło do tego, że mamy 
już te pojemniki, mówię hipotetycznie, gdyż to jest w kwestii programowania, to 
myślę, że Spółdzielnie w innym punkcie mieszkańcom te nakłady zrekompensują. 
Nawet gdyby się okazało, że będzie więcej płatności, to z drugiej strony będą 
mieli mniej i w jakiś sposób to się będzie kompensować, ale musi trochę czasu 
upłynąć. Tak naprawdę te odpady pomimo tego, że nie prowadzimy 
selektywnego dzielenia naszych odpadów komunalnych, to odpady na naszych 
osiedlach są liczone po 7 zł. Co warto podkreślić, że dzięki temu parytetowi 
mamy z tych nieruchomości, gdzie są selektywne odpady prowadzone i jest 
odpowiednia ilość, umiemy to zrekompensować i na razie na to przepisy 
pozwalają. Mam nadzieję, że uda nam się ten system doszczelnić i będzie coraz 
lepiej. 

 

Józef Kubera-Radny RM 
Wiem, że się odbyło spotkanie z Zarządami Spółdzielni Mieszkaniowych, z 
którego Prezesi wyszli zdegustowani. Pan Prezes opracował ciekawe pismo, gdzie 
również chodziło o pojemniki, że miasto zaopatruje mieszkańców w pojemniki. W 
Żorach Rada Miasta podjęła uchwałę po przetargu, jest jeden wykonawca, który 



wywozi i nie mają segregowanych i niesegregowanych. Jedna kwota została 
ustalona 11 zł. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie ma takiej opcji. 
 

Józef Kubera-Radny RM 
Ostatnio Rada Nadzorcza opiniowała i podejmowała uchwałę w stosunku stawki 
mieszkańców Żor i wyszła stawka 11 zł. 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ale nawet gdyby tak było, jak pan mówi, to byłoby sprzeczne z ustawą, która 
obliguje do podejmowania stawek wyższej i niższej. Być może dali do 
zaopiniowania jedną stawkę. 

 

Józef Kubera-Radny RM 
Ten co wywozi będzie to segregował. Widocznie zaoferował to w przetargu 
zaoferował.   

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ale to była stawka dla mieszkańców? 

 

Józef Kubera-Radny RM 
Dla mieszkańców. 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Więc segregacja jest po stronie mieszkańców, a nie po stronie firmy. Żory miały 
kiedyś stawkę zróżnicowaną, od ilości gospodarstw, od mieszkańców w 
gospodarstwie. Ustawodawca to wyrzucił i dał inne możliwości, ale tego już nie 
doprowadził, natomiast Żory poszły w tym kierunku, w jakim inne gminy szły od 
samego początku, czyli jedna stawka dla wszystkich. Nie ma już tego 
zróżnicowania i 11,80 zł jest za odpady zmieszane. Tam stawka podskoczyła z 9 
zł na 11,80 zł. To samo jest w Wodzisławiu, gdzie przeszli na jedną stawkę dla 
wszystkich, przy podziale na zabudowę jednorodzinną i wielorodzinną, gdzie 
również stawka wzrosła do 10,80 zł. Jak widać w okolicy ta stawka wynosi 11 zł i 
10,80 zł i my także musimy się przygotować do zwyżki.  

 

Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak naprawdę tego nie wiemy, ponieważ będzie przetarg. 
 
Józef Kubera-Radny RM 
Obserwuję, że mieszkańcy nie są nauczeni i wszystko kładą do dużego 
pojemnika. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Zdarza się i ludzie interweniują, że drobne firmy, które prowadzą remonty 
wrzucają płyty gipsowe, styropiany itp. i oby się to nie sprawdziło, jeżeli nie 
będzie zmiany podejścia w sposób radykalny, to my za chwilę będziemy płacić za 
te śmieci jak za złoto. 



 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie pamiętam, czy Katowice wyposażają, natomiast stawka w Katowicach jest 25 
zł.  
 
Józef Kubera-Radny RM 
U nas ustawodawca zapomniał, a myślę, że na poziomie gmin można byłoby to 
rozwiązać, chodzi o kaucję. Plastiki zabierają dużo miejsca, a gdyby była kaucja, 
to ludzie bardziej by tego pilnowali. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Sprawa kaucji i zwrotu opakowań zużytych to nie ustawodawca zapomniał,  
pamiętam to z pierwszej wersji ustawy, gdyż było to dyskutowane i było całe 
lobby wytwórcze, które …. 
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Przeciwne.  
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Tak. To nie jest tylko sprawa ustawy o odpadach, to jest sprawa materiałów 
wtórnych. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Ulica Gołębia i Młyńska, to jest nowa część osiedla Pionierów, z której 
mieszkańcy przychodzą do nas i wnoszą skargi, że brak jest oświetlenia i są 
dziury, straszne wyboje. Co tym ludziom odpowiedzieć, czy jest jakiś pomysł na 
to? 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Rozdzielmy to, ponieważ pierwszy temat to jest Gołębia i w budżecie mamy 
zadanie po 200 tyś. zł na dwa lata i jeżeli skumulujemy dwa razy po 200 tyś., to 
skończymy kanalizację deszczową na ulicy Gołębiej, z wyjątkiem jednej drogi tj. 
tej drogi z płyt, równoległej. Dlatego, że ta droga była wyposażona w płyty 
betonowe i ona musi być robiona kompleksowo. To jest ul.Gołębia i więcej 
pieniędzy na to nie ma, a w dalszej dopiero kolejności będzie budowa tych dróg 
po kolei wszystkich i oświetlenia. Projekty oczywiście są, pozwolenia budowlane, 
a druga część to jest tzw. Zamłynie, gdzie po lewej stronie mamy częściowo 
nasze działki, a druga część to są działki prywatne  i mamy w trybie spec ustawy 
również pozwolenie na realizację, ale brak pieniędzy na jakiekolwiek działania. 
Trzecia część tego, to jest tzw. po prawej stronie te działki… 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Zamłynie. 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Po prawej stronie Zamłynia, gdzie zrobiliśmy częściowo w ramach dróg 
gruntowych dojazd, aby te działki skomunikować, natomiast jest pozwolenie w 
trybie spec ustawy, ale środków również na to nie ma. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Czyli trzeba czekać lata. 
 



 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Nie trzeba, w czwartek już można to zmienić, ponieważ każda zmiana budżetowa 
i jak tylko organ wykonawczy ruszy i wprowadzi jedną zmianę, to już Radzie 
Miasta przysługuje zmiana, przewrócenie budżetu do góry nogami i może 
powiedzieć, skreślić i zrobić to.  
 
Janusz Buda- Zastępca Prezydenta Miasta 
Myśmy na ten temat rozmawiali, bo ludzie w wielu miejscach zasługują na to, 
aby było oświetlenie i drogi. W tej chwili w pierwszej kolejności są inwestycje, 
które mamy szansę dostać pieniądze z zewnątrz, ponieważ jeżeli teraz nie 
wykorzystamy, to później już nie wykorzystamy. Druga droga w perspektywie 
późniejszej, to jakieś inne źródła finansowania, czy ewentualnie kredytowanie, 
aby te najbardziej palące rzeczy zrobić. Również musimy sobie wszyscy 
odpowiedzieć, czy chcemy to robić, czy czekać w nieskończoność, czy też zrobić 
inwestycję, a później w sposób sensowny spłacać. Trzecia rzecz, to na bieżąco 
optymalizowanie kosztów, ja nie mówię o oszczędzaniu, ponieważ oszczędzanie 
to jest złe słowo, ale chodzi o to, aby się przyjrzeć jak wszystko funkcjonuje,  czy 
to szkolnictwo, ponieważ to jest połowa naszego budżetu. Nie ucinając, nie 
zabierając, ale zobaczyć, czy coś trzeba połączyć m.in. DNiR, który dużo 
kontrowersji budził, gdzie sytuacja jest taka, że możemy dostać pieniądze                    
z zewnątrz, żeby ten standard opieki nad dziećmi nie pogorszył się i żeby ludzie 
tak samo zarabiali, a nawet więcej. Może wydaje się, że sto, dwieście tysięcy, to  
mało, ale jeżeli weźmiemy i poskładamy, to okaże się, że zrobimy porządną 
inwestycję, gdzie ludzie będą chcieli zamieszkać i będą u nas zostawiać podatki.  
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Ulica Łowicka, przy poczcie jest kawałek kafelki wyjętej, czy tam będzie coś  
robione? To miejsce jest oznakowane, nie można przechodzić i stoi to już trzy 
tygodnie. 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Jak jest oznakowane, to znaczy że coś będzie robione. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Trzecia sprawa, na wysokości bloku ul.Pomorskiej 87 jest wyciek wody, która leci 
ze skarpy. Ta woda wybija spod asfaltu. W roku ubiegłym była przesłana 
dokumentacja ze zdjęciem. Czy to jest uszkodzona kanalizacja, czy jakieś inne 
źródło wycieku tej wody? Było to już poruszane na zebraniach osiedlowych. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Faktycznie, jak tamtędy się jedzie, to praktycznie cały czas jest mokro.  
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Nie tylko skarpa, ale również asfalt na skrzyżowaniu i są pęknięcia, gdzie wycieka 
woda. Sprawdziliśmy to jako Zarząd. 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Ta sprawa jest od wielu lat i to jest  wyciek wód gruntowych i czasami one są 
bardziej rdzawe, a czasami mniej. Wynajmowałam różdżkarza żeby znaleźć 
przyczynę tej wody, ponieważ nie było wiadomo jak sobie z tą wodą poradzić. Ta 
woda wypływała   spod tego budynku i zalewała całą Mazowiecką, a całe źródło 
jest pod garażami, tam jest taki jeden budynek i jeszcze tam. To są źródła, które 



co jakiś czas się uaktywniają, potem jest spokój i znowu się uaktywniają 
wypływając w innym miejscu. Dlatego co byśmy tam nie zrobili, to sobie nie 
poradzimy z tą przyrodą. 
 
Mirosław Lęga –Radny RM 
Czyli to nie jest sprawa kanalizacji? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Nie, ponieważ były zrobione przez wodociągi badania. Tam poniżej domu na 
skarpie była ponoć kiedyś studnia, którą w trakcie budowy miasta zasypano. 
Oczywiście studnia była na żyle wodnej i ta żyła znalazła sobie inny przebieg. 
Kiedyś ze szczytu bloku wypływała, a potem znowu gdzie indziej zaczęła 
wypływać.   
 
Mirosław Lęga –Radny RM 
Swego czasu rozmawialiśmy o ul.Podhalańskiej, gdzie jest słabe oświetlenie                      
i przycinka drzew na wysokości piekarni „Agata” i sklepu „Biedronka”, czy tam 
coś było zrobione? Tam jest słaba widoczność i tę sprawę panie Prezydencie 
poruszaliśmy. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o prześwietlenie, to gałęzie nie wchodzą w strefę oświetlenia, 
natomiast można prześwietlić jedynie niewielkie ilości aby jeszcze bardziej 
odsłonić, ponieważ osobiście to widziałam i te słupy są w odległości od gałęzi. Nie 
było prześwietlane i tak samo nie było ruszone Popiełuszki, ale jesteśmy świeżo 
po przetargu i zawarciu umowy. 
 
Mirosław Lęga –Radny RM 
W tym roku będzie? 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Popiełuszki jest przewidziane. Na początku jest przewidziane lekkie 
prześwietlanie, a potem skierowanie do oceny dendrologicznej i będziemy się 
starać o wycinkę.  
 
Mirosław Lęga –Radny RM 
Widziała pani tam topole? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
One będą przewidziane do wycinki. 
 
Mirosław Lęga –Radny RM 
Drzewa będą prześwietlane i przycięte po jakimś czasie, a co zrobić żeby się to 
oświetlenie poprawiło, ponieważ to są jeszcze stare słupy. Kierowcy skarżą się, 
że tam jest słaba widoczność, a tam natężenie ludzi jest ogromne.   
 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tam jest problem przy brzydkiej pogodzie. 
 



Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Tam jest problem odbijania się świateł po tym, jak jest mokra jezdnia. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Co zrobimy pani Naczelnik?  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Można różne rzeczy zrobić, tylko to wszystko kosztuje. Można wymienić całe 
lampy, natomiast to są nowe lampy i trzeba za to zapłacić. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Czyli co odpowiedzieć mieszkańcom? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Najpierw będą prześwietlone drzewa. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Czy przejścia dla pieszych były odnawiane? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Co roku, mniej więcej w połowie roku  jest wykonywane odnowienie oznakowania 
poziomego, ale trzeba przyjąć, że znakowanie poziome to nie jest dekoracja 
miasta. Ono jest elementem bezpieczeństwa ruchu. Teraz na wiosnę jest 
przegląd gwarancyjny i w ramach tego przeglądu pewne rzeczy będą jakby 
poprawione z poprzedniego roku. Jednocześnie idzie przetarg i w połowie roku 
przed najgorszym okresem, czyli jesiennym będzie wykonane, odnowione 
oznakowanie poziome.  
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Na pewno pani Naczelnik przyzna, że jeżeli pasy będą odnowione, to kierowcy 
również się inaczej zachowują, bo przecież to widać i jeżeli to jest wyblakłe.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Oprócz poziomego oznakowania żeby było skuteczne, jest oznakowanie pionowe. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
A co z tymi wyblakłymi?  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Musi być kompletne, czyli poziome i pionowe. Dopiero wtedy komplet działa. 
 
Mirosław Lęga-Radny RM 
Dziękuję, tak też przekażę ludziom. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji 
Na przystankach autobusowych i wiatach pisze „zakaz naklejania ogłoszeń”. 
Panie Prezydencie proszę powiedzieć, ile mandatów i ile pieniędzy pan dostał do 
budżetu miasta z mandatów od Straży Miejskiej, którzy za to powinni dawać 
mandaty. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie mam takiej wiedzy, ale to sprawdzę. 
 



Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji 
Ponieważ mam już przygotowaną interpelację i na pewno pan mi szczegółowo 
odpowie. Jeszcze słupy oświetleniowe, które wyglądają tragicznie, gdzie znajduje 
się kartka na kartce. Tak wyglądają nasze słupy, które są w Przychodni, a jeżeli 
są miejsca do tego wyznaczone, to tam to powinno być.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
W ustawie jest napisane kto i żeby to było skuteczne, to Straż musi zatrzymać 
tego, kto to wiesza, czy na tej wiacie, czy na słupie. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Nie pani Naczelnik, a gdybym komuś zlecił, to kto odpowiada? Ten któremu 
zlecę? 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Ten kto wiesza, ponieważ ktoś może pod pana nazwiskiem poprzyklejać, a pan 
nawet nie będzie wiedział. Niestety to jest zły przepis, są trudności w 
egzekwowaniu. 
 
Józef Kubera-Radny RM 
Przejście przy wjeździe na ul.Jasną, jak się schodzi od Przedszkola i w tym 
miejscu stoją samochody, gdzie powinno być przejście. Rozumiem, że jest 15m 
od skrzyżowania i mogą się zatrzymywać, ale zawsze stawiam na pierwszym 
miejscu życie ludzkie, czy zdrowie dziecka jest ważniejsze od kierowców.  
 
Ad.6.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował zebranym za przybycie                        
i zakończył posiedzenie. 
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